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Protokół nr 28/2021 

z posiedzenia Komisji Finansowo – Budżetowej Rady Miejskiej w Suwałkach  

odbytego w dniu 21 stycznia 2021 r. w godz.15:30 – 16:20 w sali 26 

Urzędu Miejskiego w Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1 

oraz on-line za pomocą środków porozumiewania się na odległość. 

 

Obecni na posiedzeniu członkowie Komisji:                                                  

1/ Andrzej Turowski– przewodniczący Komisji 

2/ Jacek Roszkowski – wiceprzewodniczący Komisji - on-line 

3/ Bogdan Bezdziecki  - on-line 

4/ Jacek Niedźwiedzki  

5/ Anna Ruszewska - on-line 

6/ Sławomir Sieczkowski - on-line 

 

Nieobecny: 

1/ Sylwester Cimochowski  

 

W posiedzeniu udział wzięli:       

1. Łukasz Kurzyna – Zastępca Prezydenta – on-line    

2. Roman Rynkowski – Zastępca Prezydenta – on-line   

3. Wiesław Stelmach – Skarbnik Miasta – on-line     

4. Ewa Harasim – Naczelnik Wydz. Ochrony Środowiska – on-line     

5. Radosław Wysocki – Naczelnik Wydz. Geod. i Gos. Nier. – on-line 

6. Dorota Szczęsna – Naczelnik Wydz. Spraw Społecznych – on-line  

7. Agnieszka Szyszko – Pełnom. ds. org. pozarząd. – on-line     

8. Marcin Bonisławski – Naczelnik Wydz. Fun. Zewnętrznych – on-line 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

Przewodniczący Komisji Finansowo – Budżetowej Andrzej Turowski, prowadził 

posiedzenie Komisji, który powitał zebranych i przypomniał, że proponowany porządek 

posiedzenia został przesłany członkom Komisji wraz z materiałami.  
 

Przewodniczący Komisji zgłosił wniosek radnego K. Lauryna o zdjęcie z porządku 

obrad pkt. 3 - projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia zasad 

wynajmowania lokali mieszkalnych wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy 

Miasta Suwałki.  

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili jest wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad porządkiem obrad: 

za pozytywną opinią głosowało   –  5 radnych     

przeciw                                         –  0 

wstrzymało się od głosu               –  0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała porządek obrad. 
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Radni nie wnieśli uwag i przyjęli następujący porządek: 

1. Przyjęcie Protokołu nr 27/2020 z posiedzenia Komisji Finansowo-Budżetowej Rady 

Miejskiej w Suwałkach z dnia 21 grudnia 2020 r. 

2. Przyjęcie planu pracy Komisji Finansowo – Budżetowej Rady Miejskiej w Suwałkach na 

2021 rok.  

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia bonifikat od opłat rocznych z tytułu 

trwałego zarządu. 

4. Informacja z realizacji programu pn. „Ograniczenie niskiej emisji na terenie Gminy Miasta 

Suwałki” w 2020 r. 

5. Informacja z konsultacji społecznych dotyczących projektu Uchwały Rady Miejskiej  

w Suwałkach w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Miasta Suwałk na 2021 rok. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Miasta Suwałk na 2021 

rok. 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia raportu z realizacji „Zintegrowanego 

Programu Rewitalizacyjnego Miasta Suwałki na lata 2017-2023”. 

8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia za część roku 2021,  zwolnienia 

od podatku od nieruchomości: gruntów, budynków i budowli, związanych z prowadzeniem 

działalności gospodarczej, grupom przedsiębiorców, których płynność finansowa uległa 

pogorszeniu w związku z ponoszeniem negatywnych konsekwencji ekonomicznych  

z powodu COVID – 19. 

9. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości, 

stanowiących pomoc na infrastrukturę sportową i wielofunkcyjną infrastrukturę 

rekreacyjną. 

10. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia zwolnienia od podatku od 

nieruchomości, stanowiącego regionalną pomoc inwestycyjną na inwestycję początkową. 

11. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na 2021 rok. 

(Materiał zostanie dostarczony w poniedziałek 18 stycznia br.) 

12.  Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Miasta Suwałki na lata 2021 – 2040. (Materiał zostanie dostarczony w poniedziałek 18 

stycznia br.) 

13. Wolne wnioski.  

 

Ad pkt. 1 

Przyjęcie Protokołu nr 27/2020 z posiedzenia Komisji Finansowo-Budżetowej Rady 

Miejskiej w Suwałkach z dnia 21 grudnia 2020 r. 

 

Przewodniczący Andrzej Turowski poinformował, że do protokołu 27/2020 

posiedzenia Komisji nie wniesiono uwag, wobec czego stwierdził, że protokół, został przyjęty 

przez aklamację.  

Ad pkt. 2 

Przyjęcie planu pracy Komisji Finansowo – Budżetowej Rady Miejskiej w Suwałkach na 

2021 rok.  

– Projekt Planu pracy stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
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Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt planu pracy Komisji Finansowo – Budżetowej 

Rady Miejskiej w Suwałkach na 2021 rok.  

 

Ad pkt. 3 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia bonifikat od opłat rocznych z 

tytułu trwałego zarządu. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  

   

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało  – 5 radnych  

przeciw    – 0  

wstrzymało się od głosu  – 0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie udzielenia bonifikat od opłat 

rocznych z tytułu trwałego zarządu. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

Ad pkt. 4 

Informacja z realizacji programu pn. „Ograniczenie niskiej emisji na terenie Gminy 

Miasta Suwałki” w 2020 r. 

– Projekt Informacji stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

  

Komisja pozytywnie zaopiniowała Informację z realizacji programu pn. „Ograniczenie 

niskiej emisji na terenie Gminy Miasta Suwałki” w 2020 r. 

 

Ad pkt. 5 

Informacja z konsultacji społecznych dotyczących projektu Uchwały Rady Miejskiej  

w Suwałkach w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Miasta Suwałk na 2021 rok. 

– Projekt Informacji stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała Informację z konsultacji społecznych dotyczących 

projektu Uchwały Rady Miejskiej w Suwałkach w sprawie przyjęcia Programu opieki 

nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Miasta 

Suwałk na 2021 rok. 

 

Ad pkt. 6 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Miasta Suwałk na 2021 

rok. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało  – 5 radnych 

przeciw    – 0  

wstrzymało się od głosu  – 0  
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Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki 

nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Miasta 

Suwałk na 2021. 

 – Opinia Komisji stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

Ad pkt. 7 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia raportu z realizacji 

„Zintegrowanego Programu Rewitalizacyjnego Miasta Suwałki na lata 2017-2023”. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

 Prezydent Ł. Kurzyna przedstawiony raport jest podsumowaniem kilku lat realizacji 

ww. programu. Głównym celem programu była możliwość pozyskiwania środków 

rewitalizacyjnych w Programie Rewitalizacyjnym Województwa Podlaskiego na lata 2017-

2023. Dzięki ww. Programowi miastu udało się pozyskać 12,5 milionów złotych.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało  – 5 radnych 

przeciw    – 0  

wstrzymało się od głosu  – 0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przyjęcia raportu z realizacji 

„Zintegrowanego Programu Rewitalizacyjnego Miasta Suwałki na lata 2017-2023”. 

 – Opinia Komisji stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

Ad pkt. 8 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia za część roku 

2021,  zwolnienia od podatku od nieruchomości: gruntów, budynków i budowli, 

związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej, grupom przedsiębiorców, 

których płynność finansowa uległa pogorszeniu w związku z ponoszeniem negatywnych 

konsekwencji ekonomicznych z powodu COVID – 19. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

 Skarbnik W. Stelmach przedstawił projekt uchwały, który jest kontynuacją programu 

zwolnienia od podatku od nieruchomości w związku z epidemią COVID-19, wynikającego 

 z uchwały z kwietnia 2020 r. Projekt uchwały, poprzez zwolnienie od podatku od 

nieruchomości, stanowi wsparcie finansowe dla wskazanych grup przedsiębiorców, którzy ze 

względu na narzucone przepisem prawa czasowe ograniczenie prowadzenia swojej 

działalności, ponoszą negatywne konsekwencje ekonomiczne, które mogą wpłynąć również na 

utrzymanie zatrudnienia przez przedsiębiorcę. Projekt uchwały przewiduje zwolnienie w 

okresie od 1 stycznia 2021 r. do 31 marca 2021 r. Zwolnienie dotyczyć będzie wyłącznie 

gruntów, budynków i budowli związanych z prowadzeniem wskazanych rodzajów działalności 

gospodarczej. Miasto szacuje, że pomocą może zostać objętych ponad 50 podmiotów na łączną 

kwotę około 280 tys. zł.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało  – 5 radnych 
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przeciw    – 0  

wstrzymało się od głosu  – 0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wprowadzenia za część roku 

2021,  zwolnienia od podatku od nieruchomości: gruntów, budynków i budowli, 

związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej, grupom przedsiębiorców, 

których płynność finansowa uległa pogorszeniu w związku z ponoszeniem negatywnych 

konsekwencji ekonomicznych z powodu COVID – 19. 

 – Opinia Komisji stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

Ad pkt. 9 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości, 

stanowiących pomoc na infrastrukturę sportową i wielofunkcyjną infrastrukturę 

rekreacyjną. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

 

 Skarbnik W. Stelmach przedstawił projekt uchwały, który stanowi program pomocy na 

infrastrukturę sportową, wielofunkcyjną infrastrukturę rekreacyjną i wprowadza zwolnienia od 

podatku od nieruchomości dla nowo wybudowanych lub zmodernizowanych budynków lub ich 

części, nowo wybudowanych lub zmodernizowanych budowli lub ich części, a także gruntów z 

nimi związanych.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało  – 5 radnych 

przeciw    – 0  

wstrzymało się od głosu  – 0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zwolnień od podatku od 

nieruchomości, stanowiących pomoc na infrastrukturę sportową i wielofunkcyjną 

infrastrukturę rekreacyjną. 

 – Opinia Komisji stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

 

Ad pkt. 10 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia zwolnienia od podatku od 

nieruchomości, stanowiącego regionalną pomoc inwestycyjną na inwestycję początkową. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

 

Skarbnik W. Stelmach przedstawił projekt uchwały, który jest kontynuacją przepisów, 

które obowiązywały do końca zeszłego roku, w związku z przedłużeniem funkcjonowania 

Rozporządzenia Rady Ministrów w sprawie zwolnienia do końca bieżącego roku. Projekt 

uchwały dotyczy stworzenia mechanizmu zachęty do inwestowania na terenie Parku Naukowo 

– Technologicznego Polska Wschód w Suwałkach sp. z o.o.   

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało  – 5 radnych 

przeciw    – 0  

wstrzymało się od głosu  – 0 
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Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie udzielenia zwolnienia od 

podatku od nieruchomości, stanowiącego regionalną pomoc inwestycyjną na inwestycję 

początkową. 

 – Opinia Komisji stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

 

Ad pkt. 11 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na 2021 rok. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

 

Skarbnik W. Stelmach przedstawił projekt uchwały, w którym zmiany dotyczą środków, 

które w zeszłym roku wpłynęły do budżetu miasta. Są to dotacje przeznaczone na realizację 

inwestycji drogowych z Funduszu Dróg Samorządowych. Podobnie było ze środkami 

dotyczącymi realizacji zadań współfinansowanych ze środków Unii Europejskiej. Ponadto 

zwiększone zostały wydatki związane z remontami na drogach. Dotyczy to realizacji remontu 

ulicy Raczkowskiej. Skarbnik przedstawił i omówił zmiany planu po stronie dochodów jak 

również po stronie wydatków. Skarbnik Miasta zgłosił autopoprawkę, która będzie polegała na 

przeniesieniach między paragrafami. Dotyczy to końcowego rozliczenia porozumienia z Gminą 

Suwałki, dotyczącego transportu komunikacji miejskiej (rozliczenie biletów miesięcznych dla 

uczniów z Gminy Suwałki).  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało  – 3 radnych 

przeciw    – 2 radnych  

wstrzymało się od głosu  – 1 radny 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na 

2020 rok. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

 

Ad pkt. 12 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Miasta Suwałki na lata 2021 – 2040. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

 

 Skarbnik W. Stelmach projekt uchwały jest konsekwencją zmian przyjętych w projekcie 

uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na 2021 rok.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało  – 3 radnych 

przeciw    – 2 radnych  

wstrzymało się od głosu  – 1 radny 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej Miasta Suwałki na lata 2020 – 2040. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 
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Ad pkt. 13 

Wolne wnioski. 

 

1. Radny B. Bezdziecki odniósł się do Informacji z realizacji programu pn. „Ograniczenie 

niskiej emisji na terenie Gminy Miasta Suwałki” w 2020 r. Zapytał czy nie warto byłoby 

dokonywać przesunięć w budżecie, żeby jak najwięcej zrealizować wniosków i umów, 

aby emisję skutecznie ograniczać.  Prezydent Ł. Kurzyna przyznał rację radnemu, że 

należy przeznaczać jak najwięcej środków na ww. program, ponieważ poprawia to, 

jakość powietrza w mieście. W roku bieżącym na realizację ww. programu w budżecie 

znajduje się 200 tys. zł jest to taka sama kwota jak w roku ubiegłym. Nabór wniosków 

niedługo zostanie otwarty i jeżeli zainteresowanie w tym roku będzie przekraczało 

dostępną pulę środków, to wtedy podejmiemy rozmowy w tej kwestii. Jeśli będą takie 

potrzeby to pulę środków można będzie zwiększyć.  

2. Radny B. Bezdziecki zapytał o nabór wniosków do Klubów Sportowych na realizację 

zadań publicznych. W zarządzeniu p. Prezydenta w wykazie klubów, które otrzymały 

dofinansowanie. Dofinansowanie nie otrzymały dwa kluby tj. Klub Żeglarski „Grot” 

 i Klub Pływacki: „Olimpijczyk”. Radny poprosił o uzasadnienie, dlaczego te dwa kluby 

nie znalazły się w tym wykazie? Jak wygląda sytuacja Klubu Żeglarskiego „Grot”, czy 

nie jest zagrożone funkcjonowanie klubu, ponieważ w chwili obecnej nie ma trenera? 

Prezydent R. Rynkowski odpowiedział, że Klub Żeglarski „Grot” złożył wniosek w 

ostatnim momencie, w który były błędy formalne, które nie pozwoliły na 

zakwalifikowanie ww. wniosku do rozpatrzenia. Został ogłoszony kolejny nabór 

dedykowany klubom żeglarskim i pływackim. Odnośnie braku trenera w klubie „Grot” 

jest już zaplanowane spotkanie na temat sytuacji Klubu Żeglarskiego.   

3. Prezydent Ł. Kurzyna przekazał informację odnośnie poruszonej przez radnego  

S. Sieczkowskiego na Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego kwestii opłat, które 

zafunkcjonowały na bazarze przy ulicy Bakałarzewskiej. Opłaty za parkowanie, które 

są pobierane na targowisku nie zostały wprowadzone teraz, tylko funkcjonują one 

 od 2 lat. Dotyczy ona handlowca, który wnosił opłatę targową powyżej 20 zł., to był 

zwalniany z opłaty za parkowanie pojazdu na terenie targowiska podczas sobotnich 

bazarów. Opłata, o której jest mowa dotyczy tylko takiej sytuacji, w której pojazd jest 

zaparkowany i nie jest z niego prowadzony handel.     

 

Przewodniczący Komisji podziękował zgromadzonym za udział i zamknął posiedzenie 

komisji. 

 

Na tym protokół zakończono.    
 

 

Przewodniczący  

Komisji Finansowo–Budżetowej 

 Rady Miejskiej w Suwałkach 

 

Andrzej Turowski 

 

 

Protokół sporządziła: Elżbieta Polańska 

 

Gł. specjalista w Biurze Rady Miejskiej 
     Urzędu Miejskiego w Suwałkach 


